
 
 
 
 

Raadsinformatiebrief 

 

 

Behandeling in commissie 

Niet van toepassing 

 

Kennisnemen van: 

Bijgevoegde 5e monitor voortgang RES NOB 

 

Aanleiding 

Binnen de RES NOB is er een jaarlijkse monitor. Deze vijfde monitor wordt nu door de RES NOB 

gedeeld met alle gemeenteraden en kan ook gezien worden als voorbereiding op de regionale 

raadsinformatiebijeenkomst van 2 oktober. 

 

Kernboodschap 

Kennis nemen van de vijfde monitor RES NOB. 

 

Communicatie 

Deze informatie wordt binnen dezelfde periode aan alle raden van de regio NOB beschikbaar 

gemaakt. 

 

Participatie 

n.v.t. 

 

Duurzaamheid 

Zoals bij eerdere monitors al vaker door ons als gemeente is aangegeven gaat het hierbij om een 

gestandaardiseerde werkwijze vanuit het Nationaal Programma RES (NPRES) die een versimpeld 

beeld laat zien van de realiteit die vaker niet dan wel aansluit bij de situatie die we in Meierijstad 

daadwerkelijk zien.  

 

Vanuit de vijfde monitor is er voor Meierijstad een aantal zaken waarin we afwijken qua werkwijze 

ten opzichte van de voorgeschreven landelijke aanpak. Dit is echter op geen enkele manier een 

realistische weergave van de activiteiten en resultaten die we als gemeente Meierijstad behalen 

op het gebied van de energietransitie (opwek en besparing). 
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Dit is onder andere te zien bij de progressie voor het RES doel met betrekking tot de 

realisatiegraad voor opwekinitiatieven. Het beleidskader wat we als gemeente Meierijstad 

uitvoeren, met nog twee tranches voor 2030 in de pijplijn, wordt volgens het begrippenkader 

NPRES niet meegenomen in de realisatiegraad en wordt niet gezien als zogeheten “voortraject”. 

Dit gaat pas lopen op het moment dat de uitvraag daadwerkelijk is gedaan, en dat traject loopt. 

Hierdoor zou het beeld kunnen ontstaan dat Meierijstad onvoldoende doet op het gebied van 

opwek terwijl we in daadwerkelijke realisatie één van de koplopers in de regio zijn. Daarnaast 

heeft u als Raad gekozen voor een lineair scenario waar gestreefd wordt naar meer opwek dan 

het groeiscenario waar de RES NOB op is gebaseerd.  

 

Tijdige realisatie is daarnaast voor alle gemeenten wel een uitdaging o.a. vanwege netcongestie 

en de verscherpte provinciale verordening.  

 

Daarnaast laat Meierijstad een vertekend beeld zien bij besparing ten opzichte van andere 

gemeenten. Hier wordt op dit moment verder naar gekeken en u wordt binnenkort middels een 

RIB geïnformeerd over alle besparingsactiviteiten en wat de specifieke resultaten voor de 

gemeente Meierijstad zijn.  

 

Wat een vertekend beeld geeft is dat het NPRES begrippenkader een vergelijking op basis van 

totaal energieverbruik vraagt. Hierbij wordt niet gekeken naar toename van woningbouw of 

bedrijfsleven waardoor er geen realistisch besparingsbeeld kan ontstaan als er op deze vlakken 

een forse toename plaats heeft gevonden. Dit wordt in de monitor ook aangegeven dat toename 

van grote energieverbruikers of forse toename van elektrisch vervoer een vertekend beeld in de 

diagram geeft. Als Meierijstad is er dus wel degelijk bespaart, echter is de bespaarde energie ook 

weer “in gebruik genomen” door o.a. vestiging van nieuwe bedrijven/nieuwe energieverbruikers. 

Helaas is hier nog geen verdere verdieping op om dit specifieker te duiden.  

 

Kijkend naar het peiljaar 2017 in vergelijking met 2024 zien we in Meierijstad onder andere een 

forse toename van de bedrijvigheid met o.a. de realisatie van Foodpark. We hebben op dit 

moment geen zicht op de ontwikkelingen in deze periode in andere gemeenten in de regio NOB, 

maar dit heeft in ieder geval een groot effect gehad op het totale energieverbruik van Meierijstad. 

Ditzelfde beeld als Meierijstad (0 lijn op besparing met forse ruimtelijke groei) wordt herkend en 

bevestigd na gesprekken met MRE waar een vergelijkbaar beeld uit de besparingsmonitor komt 

als voor de gemeente Meierijstad gezien de groei die daar plaats heeft gevonden. De boodschap 

vanuit de MRE hierbij was “het is al erg knap dat met een dergelijke groei er nog besparing heeft 

plaatsgevonden in absoluut verbruik als volgens het begrippenkader wordt gerekend.”  

 

Wat we wel kunnen zeggen is dat ondanks een toename van woningen en bedrijven in onze 

gemeente vanaf het peiljaar er geen stijging van het energieverbruik plaats heeft gevonden. We 

zijn hierover wederom in gesprek met de RES organisatie hoe dit voor de toekomst beter 

zichtbaar gemaakt kan worden.  

 

We gaan u binnenkort verder informeren over de huidige stand van zaken van activiteiten en 

resultaten voor energiebesparing en duurzaamheid gericht op onze eigen gemeente.  

 

Financiën 

n.v.t. 
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Planning 

n.v.t. 

 

Bijlage(n) 

• 5e monitor voortgang RES NOB 

 

Ter inzage documenten 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 


